

## Frisco Community Bible Church (FCBC)

### 儿童受洗课程培训项目

#### FCBC Children's Baptism Training Program

#### 为什么要为儿童提供受洗课程？

儿童受洗是孩子们公开见证他们信仰的一步。我们相信，受洗是基督徒生命成长的重要阶段，它象征着与基督同死、同复活的新生命。为了确保孩子们真正理解福音、认信耶稣基督，并明白受洗的意义，FCBC 儿童部特别制定了 8 周的受洗培训课程，帮助孩子们建立稳固的信仰基础。

#### Why is there a baptism course for children?

Children's baptism is an important step in publicly professing faith. We believe that baptism is a key stage in the Christian life, symbolizing a new life in Christ. To ensure that children truly understand the gospel, confess Jesus Christ, and grasp the meaning of baptism, FCBC Children's Ministry has designed an baptism course to help children establish a solid foundation of faith.

#### 儿童受洗的条件

根据圣经，受洗并没有年龄限制，但孩子必须能够亲自清楚地表达对耶稣基督的信心，并理解受洗的意义。因此，我们更看重孩子的信仰认知和属灵准备，而非年龄本身。孩子需要表现出对信而得救的基本教义的理解，并能够解释为何想要受洗。受洗前需完成 FCBC 儿童受洗课程，并通过儿童传道的面谈确认。

#### Requirements for Children's Baptism

According to the Bible, there is no age limit for baptism. However, a child must be able to personally and clearly express their faith in Jesus Christ and understand the meaning of baptism. Therefore, we value the child's understanding of faith and spiritual readiness more than their age. The child should demonstrate an understanding of the fundamental doctrine of salvation through faith and be able to explain why they want to be baptized. Before baptism, the child must complete the FCBC Children's Baptism Course and be confirmed through an interview with the Children's Minister.

## 家长的配合与责任

家长是孩子信仰成长的重要同行者，建议在家中持续与孩子探讨信仰问题。确认孩子有受洗的感动后，家长应主动带孩子与儿童传道预约面谈。在受洗培训期间，家长需鼓励孩子完成课程内容，并与孩子一起祷告和学习。受洗当天，家长应陪同孩子一同见证这一重要时刻。

## Parental Involvement and Responsibilities

Parents play a crucial role in their child's faith development. They are encouraged to discuss faith matters with their child at home. Once the child expresses a desire for baptism, parents should schedule an interview with the Children's Minister. Throughout the course, parents should support their child in completing the lessons and engaging in prayer and learning together. On the day of baptism, parents are expected to accompany and witness this significant moment.

## 儿童受洗流程

1. 孩子有受洗感动，家长确认并鼓励。
2. 预约与儿童传道的面谈，儿童传道评估孩子的信仰理解情况。
3. 若通过面谈，孩子参加受洗课程，深入学习福音、洗礼意义、基督徒生活等。
4. 完成课程后，由儿童传道确认受洗资格。
5. 受洗仪式在每年复活节举行，邀请家长和教会大家庭共同见证。

## Children's Baptism Process

1. The child expresses a desire for baptism, and parents confirm and encourage them.
2. Parents schedule an interview with the Children's Minister, who evaluates the child's understanding of faith.
3. If approved, the child participates in the baptism course to learn about the gospel, the significance of baptism, and Christian living.
4. Upon completion, the Children's Minister confirms the child's baptism eligibility.
5. The baptism ceremony takes place annually on Easter, inviting parents and the church family to witness the event.

## FCBC 儿童受洗课程培训计划 | FCBC Children's Baptism Training Program

本受洗预备课程内容主要参考自 Lifeway 出版的《The Gospel: God's Plan for Me》儿童教材，结合 FCBC 儿童部实际牧养需要，编排为 8 周系统课程。以下为课程内容简介：

单元	主题	主题内容摘要 (中文)	Topic (English)	Key Questions (from Lifeway)
单元 1	认识上帝	认识上帝是创造主、公义的审判者和慈爱的天父	God	Who is God? Why is God in charge? Why did God create me? Why does God punish sin? Will God still love me if I sin?
单元 2	认识耶稣	认识耶稣的神性、人性、使命和爱	Jesus	Who is Jesus? How is Jesus alive? Why did God send Jesus? Why did Jesus have to die on the cross? What if I don't want to love Jesus?
单元 3	认识罪	了解罪的本质与后果，我们与神之间的隔绝	Sin	What is sin? Who sins? Why do I sin? Why does my sin separate me from God? Will I still sin after I am a Christian?
单元 4	认识福音	认识救恩的好消息、悔改与信心的意义	The Gospel	What is the gospel? What is repentance? What is faith? Why can't I be good enough to go to heaven? What am I saved from?
单元 5	成为基督徒	新生命的开始，如何成为真正的基督徒	Becoming a Christian	What is a Christian? How old do I have to be to become a Christian? If I love Jesus, am I a Christian?

				How do I know I'm ready? What if I'm not ready?
单元 6	天堂的盼望	神国度的应许, 关于天堂的盼望与真理	Heaven	What is heaven? How do I get to heaven? Is my grandma or my dog in heaven? How do I know if someone is in heaven? If you don't go to heaven, where do you go?
单元 7	受洗的意义	洗礼是信仰的见证, 不是得救的条件	Baptism	Why do people get baptized? If I get baptized, does that make me a Christian? When can I get baptized? What if I am afraid of water? What if I don't want to be baptized?
单元 8	圣餐的记念	圣餐是记念耶稣的爱和救恩的方式	Lord's Supper	What is the Lord's Supper? What does the bread represent? What does the juice represent? When can I take it? How often is it served?

Revision Date: March 1, 2025